



# Black Creators Festival Initiative

## CALL FOR APPLICATIONS

➤ **MIP AFRICA**

➤ **TIFF**

➤ **CONTENT CANADA**

---

### Calling all producers with promising film or television projects!

The Black Screen Office (BSO) is thrilled to announce the return of the Black Creators Festival Initiative, proudly supported by Paramount+ for the second consecutive year. We are also grateful for the continued support from the Creative Export Canada and RBC Foundation, whose ongoing partnership has been instrumental in making this initiative a success.

We are excited to announce the formation of three delegations comprising Black Canadian producers who will have the opportunity to attend either MIP Africa, Toronto International Film Festival (TIFF) or Content Canada.

If you believe your project could advance significantly at MIP Africa, TIFF, or Content Canada, we encourage you to apply.

**Don't miss out on this opportunity!**

**About the program:**

The Black Creators Festival Initiative offers a platform for talented Black Canadian content creators to showcase their work at international film and TV festivals and markets. This initiative extends assistance to selected participants, including pre-festival preparation, festival accreditation, and in some cases, travel and accommodation support.

**Eligibility criteria**

- Identify as Black (African, Canadian, Caribbean, European, American, South/Central American, Mixed Race, Other)
- Be a Canadian Citizen or Permanent Resident
- Be able to attend the festival between determined dates

**Successful candidates should:**

- Have a solid package, a strong pitch, and a plan to take your project to the next level
- Have at least one project (scripted or documentary) that has financing for at least 20% of its budget
- Have a financing plan
- Be available to attend BSO-curated orientation, sessions and workshops

**Deadline to apply is Tuesday, July 2, 2024 before 8:00pm ET | 5:00pm PT**

## MIP AFRICA SEPTEMBER 2-4, 2024



MIP Africa offers a unique experience of pre-scheduled one-to-one matchmaking that guarantees meetings between content creatives, producers, buyers and sellers to support programmes, sales and co-production partnerships. Deals are made through a mix of networking events and various business opportunities from morning until night, all against the backdrop of the host city of Cape Town.

**Date:** September 2-4, 2024

**Location:** Cape Town, South Africa

**Delegates will receive:**

- Accreditation
- Access to Official Delegation programming and workshops
- Pre-festival preparation and orientation to help you optimize your business development experience
- Travel and accommodations

**Note:** Each MIP Africa delegate will be responsible for booking their own travel and accommodations but a stipend will be provided.

APPLY

---

**TORONTO INTERNATIONAL FILM FESTIVAL (TIFF)**

**SEPTEMBER 5-15, 2024**



*(Photo credit: Liisa Ladouceur)*

The Toronto International Film Festival (TIFF) is one of the most prestigious and influential film festivals globally. Held annually in Toronto, Canada, it showcases a diverse selection of international and Canadian films, including premieres of highly anticipated movies. TIFF attracts filmmakers, actors, industry professionals, and film enthusiasts from all over the world, making it a significant hub for networking and film appreciation. With its commitment to promoting cinematic excellence, cultural diversity, and thought-provoking storytelling, TIFF has become a major platform for celebrating the art of filmmaking and fostering global cinematic dialogue.

**Date:** September 5-15, 2024

**Location:** 350 King St. West, Toronto (and surrounding theaters and venues)

**Delegates will receive:**

- Accreditation
- Invitations to key networking opportunities
- Pre-festival preparation and orientation to help you optimize your business development experience
- Access to TIFF Industry Programming, buyers, producers, distributors, financiers and other industry influencers.

**Note:** Travel and accommodations not included.

APPLY

---

## CONTENT CANADA SEPTEMBER 9-11, 2024



(Photo credit: Black Screen Office)

Content Canada features the entertainment industry's best and brightest including top platforms, broadcasters, studios, producers, and content creators come together to meet, network, inspire and get business done. This year's gathering offers an expanded market access program for delegates, including more opportunities for curated meetings, revolving roundtables, and interactive workshops.

Date: September 9-11, 2024

Location: Drake Hotel, 1150 Queen St. West, Toronto

Delegates will receive:

- Accreditation
- Access to Official Delegation programming and workshops
- Priority access to Content Canada Connects marketplace - one-on-one pitching opportunities with industry insiders

Note: Travel and accommodations are not included.

APPLY



Foundation  
Fondation



Canada

### About the Black Screen Office

The Black Screen Office helps build a screen industry free of anti-Black racism, by working with industry decision makers to change practices and build systems for accountability, directly catalyzing the production of Black-led content and supporting the career advancement of Black professionals.

For more information, visit [bso-ben.ca](https://bso-ben.ca)

**For more information:** Black Screen Office | [info@bso-ben.ca](mailto:info@bso-ben.ca)



# Initiative des festivals des créateurs noirs

## APPEL À CANDIDATURES

▶ MIP AFRICA

▶ TIFF

▶ CONTENT CANADA

---

### **Appel à tous les producteurs avec des projets de film ou de télévision prometteurs !**

Le Bureau de l'écran des Noirs (BÉN) est ravi d'annoncer le retour de l'initiative des festivals des créateurs Noirs, fièrement soutenue par Paramount+ pour la deuxième année consécutive. Nous sommes également reconnaissants du soutien continu d'Exportation Créative Canada et de la Fondation RBC, dont le partenariat permanent a joué un rôle déterminant dans la réussite de cette initiative.

Nous sommes heureux d'annoncer la formation de trois délégations composées de producteurs canadiens Noirs qui auront l'occasion d'assister au MIP Africa, au Festival international du film de Toronto (TIFF) ou à Content Canada.

Si vous pensez que votre projet pourrait progresser de manière significative au MIP Africa, au TIFF ou à Content Canada, nous vous encourageons à appliquer. Les conditions sont un dossier solide, un pitch convaincant et un plan pour mener votre projet à un niveau supérieur.

**Ne manquez pas cette opportunité !**

### **À propos du programme:**

L'initiative du festival des créateurs Noirs offre une plateforme aux créateurs de contenu canadiens Noirs de talent pour présenter leur projet à des festivals et marchés internationaux du film et de la télévision. Cette initiative apporte une aide aux participants sélectionnés, notamment pour la préparation du festival, l'accréditation au festival et, dans certains cas, l'aide au transport et à l'hébergement.

### **Critères d'éligibilité**

- S'identifier comme Noir (Africain, Canadien, Caribéen, Européen, Américain, Sud/Central, métis, autre)
- Être citoyen canadien ou résident permanent
- Être en mesure de participer au festival entre les dates déterminées

### **Les candidats retenus doivent :**

- Être disponible pour assister aux sessions et aux ateliers organisés par le BÉN
- Avoir au moins un projet (narratif ou documentaire) qui dispose d'un financement d'au moins 20% de son budget
- Avoir un plan de financement

**La date limite pour appliquer est le dimanche 2 juillet 2024 avant 20h00 HE | 17h00 HP**

## **MIP AFRICA 2-4 SEPTEMBRE 2024**



MIP Africa offre une expérience unique de rencontres individuelles préprogrammées qui garantissent des réunions entre créateurs, producteurs, acheteurs et vendeurs de contenu pour soutenir les programmes, les ventes et les partenariats de coproduction. Les accords sont conclus grâce à un mélange de réseautage et de diverses opportunités d'affaires du matin au soir, le tout avec pour décor la ville hôte du Cap.

**Date:** 2-4 septembre 2024

**Lieu:** Cap, Afrique du Sud

**Les délégués recevront :**

- Accréditation
- Accès aux programmes et ateliers de la délégation officielle
- Préparation et orientation avant le festival pour vous aider à optimiser votre expérience de développement commercial
- Voyage et hébergement

**Note:** Chaque délégué du MIP Africa sera responsable de la réservation de son voyage et de son hébergement, mais une allocation sera versée.

APPLIQUEZ

---

**FESTIVAL INTERNATIONAL DU FILM DE TORONTO (TIFF)**

**5-15 SEPTEMBRE 2024**



*(Crédit photo: Lisa Ladouceur)*



Le Festival international du film de Toronto (TIFF) est l'un des festivals de cinéma les plus prestigieux et les plus influents au monde. Organisé chaque année à Toronto, au Canada, il présente une sélection variée de films internationaux et canadiens, y compris des films très attendus en avant-première. TIFF attire des cinéastes, des acteurs, des professionnels de l'industrie et des cinéphiles du monde entier, ce qui en fait un centre important pour le réseautage et l'appréciation des films. Grâce à son engagement à promouvoir l'excellence cinématographique, la diversité culturelle et les récits stimulants, TIFF est devenu une plateforme majeure pour célébrer l'art cinématographique et favoriser le dialogue mondial sur le cinéma.

**Date:** 5-15 septembre 2024

**Lieu:** 350 rue King Ouest, Toronto (et les cinémas et lieux environnants)

**Les délégués recevront :**

- Accréditation
- Invitations à des opportunités de réseautage
- Préparation et orientation pré-festival pour vous aider à optimiser votre expérience de développement commercial
- Accès à la programmation de l'industrie du TIFF, aux acheteurs, aux producteurs, aux distributeurs, aux financiers et aux autres influenceurs de l'industrie.

**Note:** Le transport et l'hébergement ne sont pas inclus.

APPLIQUEZ

---

**CONTENT CANADA**  
**9-11 SEPTEMBRE 2024**



(Crédit photo: Bureau de l'Ecran des Noirs)

Content Canada présente les meilleurs et les plus brillants acteurs de la scène du divertissement, notamment les plus grandes plateformes, les diffuseurs, les studios, les producteurs et les créateurs de contenu, qui se réunissent pour se rencontrer, nouer des liens, s'inspirer et faire des affaires. Cette année, les délégués bénéficieront d'un programme d'accès au marché élargi, avec davantage d'opportunités réunions, de tables rondes et d'ateliers interactifs.

**Date:** 9-11 septembre 2024

**Lieu:** Drake Hotel, 1150 rue Queen Ouest, Toronto

**Les délégués recevront :**

- Accréditation
- Accès aux programmes et ateliers de la délégation officielle
- Accès prioritaire au marché Content Canada Connects - possibilités de pitches individuelles avec des spécialistes de l'industrie.

**Note:** Le voyage et l'hébergement ne sont pas inclus.

APPLIQUEZ



Foundation  
Fondation



Patrimoine  
canadien

Canada

### À propos du Bureau de l'Écran des Noirs (BEN)

Le Bureau de l'écran des Noirs contribue à la construction d'une industrie de l'écran exempte de racisme anti-Noirs en collaborant avec les décideurs de l'industrie pour changer les pratiques et mettre en place des systèmes de responsabilité, catalysant la production de contenus par des Noirs et en soutenant l'avancement de carrière des professionnels Noirs.

Pour plus d'information, visitez [bso-ben.ca](https://bso-ben.ca)

Pour plus d'information : Bureau de l'écran des Noirs | [info@bso-ben.ca](mailto:info@bso-ben.ca)